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Bijdrage Maaike Kardinaal, fractievoorzitter GroenLinks Alkmaar - raad 31 oktober 2022. 

 

Aan de slag gaan voor alle Alkmaarders! 

 

Programmabegroting – Uitvoeringsprogramma. 
 

Samen verandering mogelijk maken. Stappen vooruitzetten. 

En wat er op tafel ligt zijn wat GroenLinks betreft DE plannen waarin we Alkmaar echt socialer en groener 

gaan maken! 

 

In het bijzonder zijn wij erg verheugd met dit college dat laat zien dat Alkmaar oog heeft voor het leed van 

vluchtelingen. En ruimte heeft voor mensen in nood. Niet alleen voor vluchtelingen, maar ook voor 

Alkmaarders die in de financiële knel zitten of geen huis kunnen vinden. 

 

We maken mooie stappen voor minima, die het in deze roerige tijden enorm moeilijk hebben. Zeker gezien 

de recente ontwikkelingen met energiearmoede en de inflatie is deze grens broodnodig. Het zijn maar twee 

voorbeelden uit een zeer sociaal coalitieprogramma, we vinden de motie van D66 en Partij voor de Dieren 

om ook lunch te faciliteren op scholen dan ook zeer sympathiek. Wie kan hiertegen zijn? Ook GroenLinks 

vindt dat er geen kind met honger naar school mag gaan. Daarom hebben wij in ons verkiezingsprogramma, 

vervolgens in het coalitieakkoord en nu in het uitvoeringsprogramma gezet dat het college onderzoek doet 

samen met de scholen om gratis ontbijt te geven. Wij hebben gedacht aan een ontbijt, omdat dit de start van 

de dag is. Als je met honger naar school gaat dan is het wel erg lang totdat de lunch begint… 

Het mag duidelijk zijn dat dit college armoedebestrijding in een hoog vaandel heeft staan! De wethouder 

heeft al wat plannen door laten schemeren wat straks eind van het jaar in het nieuwe armoedebeleid komt 

te staan. Een voorbeeld is het vergroten van de inkomensgrens naar 150% (in plaats van 120%), zodat er 

meer mensen gebruik kunnen maken van onze voorzieningen.  

Daarnaast worden mensen in de bijstand extra gestimuleerd om vrijwilligerswerk te doen en bij 

werkaanvaarding een premie te geven om armoedeval te voorkomen. Want voorzitter, als de ouders 

voldoende financiële middelen hebben om boodschappen te doen hoeven de kinderen geen honger te 

leiden. Wat GroenLinks betreft richten wij ons op de bredere context van het probleem door in te zetten op 

de instrumenten die de gemeente heeft om armoede te bestrijden. Echter we sluiten onze ogen niet voor het 

acute probleem dat nu ontstaat door de hoge energierekeningen en de hoge inflatie en dat onze kinderen 

hiervan niet de dupe mogen worden. Daarom willen we graag van de wethouder horen of het mogelijk is 

om in het onderzoek naar het gratis ontbijt ook de mogelijkheden mee te nemen voor de lunch? Wat ons 

betreft met het doel dat er geen kinderen in Alkmaar met honger op school zitten. We wachten graag het 

antwoord en het advies van de wethouder af. 

In Alkmaar kan en moet iedereen zichzelf kunnen zijn en geen belemmeringen ervaren  

In het Onderwijs en sport is er aandacht voor diversiteit, acceptatie en toegankelijkheid.: 

Wij zijn dan ook niet voor niets Alkmaar regenboogstad!  

Daarop aansluitend heeft GroenLinks een vraag aan het college.  

Kan het college een toezegging doen dat zij contact zoekt met onze Alkmaarse roze belangenorganisaties en 

er zorg voor te dragen dat er bij coming-out dag en andere belangrijke roze dagen in Alkmaar in 2023 de 

nieuwe progress regenboogvlag fier op onze gemeentegebouwen wappert?  

 

Dan. 
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GroenLinks is ook trots op de investering die we doen op cultureel gebied. Alkmaar heeft een belangrijke 

regiofunctie. Je bezoekt Alkmaar om geïnspireerd te raken via muziek, schilderkunst, straattheater of 

anderszins. Zeker nu we op het punt staan te groeien naar een stad van 150.000 inwoners is het nodig om 

cultureel door te groeien. Daarom vinden we het belangrijk dat we inzetten op de ontwikkeling van 

alternatieve cultuuruitingen bij Podium Victorie en cultureel centrum de Groene Zwaan in De Rijp. Door 

daarnaast verder in te zetten op de broedplaatsen zorgen we ook voor vernieuwing, reuring en een frisse 

impuls aan het culturele leven in Alkmaar.  

Ook zijn we trots dat we structureel doorpakken om Alkmaar nog groener te maken. Groen waar het kan, 

steen waar het moet. Stadswerk072 heeft dit de afgelopen jaren zo goed opgepakt dat zij hier zelfs prijzen 

voor winnen. Maar we zien nog veel gebieden waar vergroening mogelijk is en stenen eruit kunnen.  

Daarom zijn wij blij dat dit college extra stappen zet om nog sneller te vergroenen. 

Deze versnelling wordt ook zichtbaar als het gaat om verduurzaming. We zetten in op nieuwe 

zonneprojecten zoals het energieleverend geluidscherm, waar inwoners zelf eigenaar kunnen worden van 

de stroom die in de buurt wordt opgewekt. Er is ruimte voor innovatie en we profiteren van alle 

ontwikkelingen die bijvoorbeeld op de Boekelermeer plaatsvinden. Ook zien we dat er gestart is worden 

met de wijkuitvoeringsplannen om huizen te isoleren en uiteindelijk van het gas af te krijgen.  

Heel belangrijk naast het beperken van de uitstoot en het verbeteren van de luchtkwaliteit in Alkmaar zijn 

alle ontwikkelingen op het gebied van duurzame mobiliteit.  

Door de focus te leggen op de voetganger en de fiets, en de maximumsnelheid in de bebouwde kom te 

verlagen wordt Alkmaar schoner EN veiliger. Alles bij elkaar geeft dit uitvoeringsprogramma een helder en 

realistisch beeld van de weg die Alkmaar zal bewandelen om een klimaat-neutrale gemeente te worden. Als 

partij die al heel lang strijd voor dit doel is het goed om te zien hoe concreet het al wordt. 

 

Deze coalitie zal de keuzes moeten begeleiden die onze gemeente gaat maken op mobiliteit.   

Wij hebben er alle vertrouwen in dat deze belangrijke veranderingen in onze gemeente nu eindelijk op gang 

gaat komen, in samenspraak met inwoners. 

In het coalitieakkoord staat ook geschreven dat we Alkmaar ook bereikbaar en leefbaar willen houden, dat 

is het uitgangspunt.  

De diverse mobiliteits- en parkeermoties van de Seniorenpartij Alkmaar zijn wat ons betreft dan ook voor 

nu nog te vroeg en/of overbodig, daarom zal GroenLinks tegen deze moties stemmen.  

Dit college komt immers begin 2023 al terug met een brede mobiliteitsstrategie, dat wachten wij graag eerst 

af. Voordat we weer hapsnap per wijk of straat pleisters gaan plakken. 

 

Mooi dat het college investeert in capaciteit om de woningbouw te versnellen. En gelukkig is bouwen voor 

dit college geen doel op zich, dat vinden we heel verstandig. Er wordt uitdrukkelijk gekeken voor wie 

bouwen we, voor wie zijn de extra inspanningen nodig.  

Er zal met dit college meer realisatie zijn van sociale woningbouw, alleen al door meer positie te geven aan 

woningcorporaties. En GroenLinks ziet ook in dit college aandacht voor nieuwe woonvormen. Zo spelen we 

in op de toekomst. Daarbij zal ook de pilot stadsbouwmeester helpen. Door de afname van ontwerpkennis 

bij gemeenten en de toename in belanghebbenden bij bouwprojecten is er behoefte aan een brede en 

onafhankelijke blik. Met een pilot stadsbouwmeester kunnen we die verfrissende blik binnenhalen, waar 

oog is voor de samenhang tussenprojecten en verbinding kan worden gelegd tussen ambtelijke afdelingen. 

 

Dan als laatst, de financiële middelen van de gemeente zijn wat GroenLinks betreft niet van het 

gemeentebestuur, maar van de inwoners. En wij zien dan ook in dit uitvoeringsprogramma en haar 

financiële onderbouwing dat dit ook het uitgangspunt van dit college is.  

 

Laten we snel verder aan de slag gaan voor alle Alkmaarders! 

https://fb.watch/gvEuWW6Kc7/

